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Am Institut für Politische Wissenschaft der Fakultät für Wirtschafts- und Sozialwissenschaften der 
Universität Heidelberg ist zum nächstmöglichen Zeitpunkt eine 
 

Juniorprofessur - W 1 ohne Tenure Track (w/m/d) 
"Empirisch-Analytische Partizipationsforschung"  
 
 
zu besetzen. Das Dienstverhältnis ist auf maximal sechs Jahre befristet. Sofern die allgemeinen 
beamtenrechtlichen und haushaltsrechtlichen Voraussetzungen erfüllt sind, kann die Einstellung im 
Beamtenverhältnis auf Zeit erfolgen. 
 
 
Stellenprofil: 
Der/die erfolgreiche Bewerber*in soll zum weiteren Ausbau der empirisch-analytischen 
Partizipationsforschung am Institut für Politische Wissenschaft beitragen. In der Lehre wird ein Beitrag 
zum Lehrangebot in den Bachelor- und Master-Studiengängen "Politikwissenschaft" und zum Master of 
Education erwartet, deren Lehrveranstaltungen auch in englischer Sprache abgehalten werden. Die 
Lehrverpflichtung beträgt derzeit nach der Lehrverpflichtungsverordnung des Landes Baden-
Württemberg vor der Evaluation vier, danach sechs Semesterwochenstunden. Informationen zu den 
Evaluationsbestimmungen stellt die Personalabteilung der Universität Heidelberg zur Verfügung. 
 
Voraussetzungen:  
Vorausgesetzt werden gemäß § 51 Landeshochschulgesetz Baden-Württemberg ein abgeschlossenes 
Hochschulstudium, eine herausragende einschlägige Promotion, pädagogische Eignung sowie eigene 
Forschungstätigkeit auf dem Gebiet der empirisch-analytischen Partizipationsforschung. Sofern vor 
oder nach der Promotion eine Beschäftigung als wissenschaftliche*r Mitarbeiter*in erfolgt ist, sollen 
Promotions- und Beschäftigungsphase zusammen nicht mehr als 6 Jahre betragen haben.  
 
 
Bewerbungen mit den üblichen Unterlagen (Lebenslauf inkl. Schriftenverzeichnis, Forschungsplan, ein 
repräsentatives Forschungspapier, Lehrevaluationen soweit vorhanden) sind per E-Mail 
(jobs@wiso.uni-heidelberg.de) an den Dekan der Fakultät für Wirtschafts- und Sozialwissenschaften, 
Prof. Dr. Aurel Croissant zu senden. 
 
Informelle Auskünfte zu der Ausschreibung erteilt Prof. Dr. Jale Tosun (jale.tosun@ipw.uni-
heidelberg.de). 
 
Bewerbungsschluss ist der 04.06.2023.  
 
Die Universität Heidelberg steht für Chancengleichheit und Diversität. Wir bitten qualifizierte Frauen 
nachdrücklich um ihre Bewerbung. Menschen mit Schwerbehinderung werden bei gleicher Eignung 
vorrangig berücksichtigt. Informationen zu Stellenausschreibungen und zum Datenschutz finden Sie 
unter www.uni-heidelberg.de/stellenmarkt.  
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English version: 
 
 
The Institute of Political Science at the Faculty of Economics and Social Sciences at Heidelberg 
University invites applications for a 
 

Junior professorship - W1 non Tenure Track (f/m/d) 
“Empirical-Analytical Participation Research” 
 
 
to be appointed as soon as possible. 
 
The appointment is limited to a maximum duration of six years. Provided that the general legal (German 
civil service law) and budgetary regulations are fulfilled, it is intended that the employment will have 
temporary civil service status. 
 
 
Position description: 
The junior professor is expected to carry out empirical research in the area of participation research. 
The postholder will participate in the teaching program of the Institute of Political Science for bachelor 
and master degrees, which is offered in German and English. According to the applicable regulations 
for Juniorprofessors in compliance with the Teaching Obligations Ordinance 
(Lehrverpflichtungsverordnung) of Baden-Württemberg, the obligated teaching load is four semester 
hours per week before, and six semester hours per week after the evaluation. The regulations 
concerning evaluation can be accessed through the Human Resources Division of Heidelberg 
University. 
 
Requirements: 
The professorship is a temporary qualification position. In accordance with Article 51 of the Higher 
Education Act (Landeshochschulgesetz) of the state Baden-Württemberg, candidates are expected to 
have a completed university degree, an outstanding dissertation in a field relevant to the duties 
concerned, pedagogical aptitude and the proper scientific activity in the field of empirical-analytical 
participation research. For applicants who have held academic positions before or after their doctorate, 
the duration of pre- and post-doctoral employment together should not exceed six years. 
 
 
Application should include a CV listing all relevant publications, a research plan, a representative 
research paper, and teaching evaluations (where available). Complete applications should be sent to 
the Dean of the Faculty of Economics and Social Sciences Prof. Dr. Aurel Croissant by e-mail: 
(jobs@wiso.uni-heidelberg.de).  
 
The deadline for applications is 4 June, 2023. 
 
For informal inquiries on this position, please contact Prof. Dr. Jale Tosun 
(jale.tosun@ipw.uniheidelberg.de). 
  
Heidelberg University stands for equal opportunities and diversity. Qualified female candidates are 
especially invited to apply. Persons with severe disabilities will be given preference if they are equally 
qualified. Information on job advertisements and the collection of personal data is available at www.uni-
heidelberg.de/en/job-market. 
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